
Discussienotitie evaluatie subcommissie Controle & Financiën 

 

Tijdens de subcommissie Controle & Financiën van 2 oktober jl. is besloten om een zelfevaluatie uit te 

voeren nu het einde van de raadsperiode in zicht komt. Op maandag 22 januari jl.  heeft de 

subcommissie in een groepsgesprek een zelfevaluatie uitgevoerd. Het voorliggende document geeft de 

adviezen weer die uit de zelfevaluatie naar voren zijn gekomen. Het document zal worden voorgelegd 

aan de nieuwe subcommissie en worden betrokken bij het opstellen van het inwerkprogramma.   

 

Uitkomsten evaluatie subcommissie 

Subcommissie algemeen 

Het beeld is dat de subcommissie gezag heeft in de raad. Als bijvoorbeeld de subcommissie de 

Technische Begrotingswijzigingen heeft beoordeeld, passeert deze de raad zonder dat deze breed 

besproken wordt. Dit was in het verleden anders. Het is de inschatting dat de raad het prettig vind dat 

de subcommissie financieel technisch naar onderwerpen kijkt, ook omdat de financiële kennis niet 

groot is in de raad. 

De financiële woordvoerders hebben weinig zicht op het werk van de subcommissie. De subcommissie 

levert een basale check op de correctheid en inzichtelijkheid van stukken. De indruk is dat dit goed 

gebeurt. Daarnaast is het fijn dat het werk rond de opdrachtverlening aan de accountant wordt 

opgepakt door een aantal collega’s. Het is bekend dat de subcommissie bij de begroting/vjn altijd een 

korte technische inleiding geeft op de stukken en deze wordt over het algemeen als overbodig gezien. 

De financiële woordvoerders hebben niet veel gemerkt van het werk van de subcommissie, maar dat is 

niet per definitie slecht. Voor het overgrote deel is er geen zicht op de werkzaamheden van de 

subcommissie, mogelijk is dat zeer nuttig en belangrijk.  Het kan ook betekenen dat de subcommissie 

vooral haar werk goed doet. 

Over het algemeen wordt de discussie in de subcommissie ook al technisch ervaren, al sijpelt er soms 

wel politiek door. De leden van de subcommissie houden zichzelf en elkaar scherp op het ontstaan van 

een politieke discussie. 

 

De ambtenaren verzoeken de subcommissie wel om zich meer uit te spreken. Soms worden er stukken 

in de subcommissie gebracht, maar waarbij het na de toelichting stil blijft. Het is dan voor ambtenaren 

lastig om in te schatten wat de subcommissie van het stuk vindt. Het is wel zo dat de subcommissie in 

principe een technische commissie is en het zal daarom geen politieke uitspraken doen.  

 

De ambtelijke organisatie is er ook voor de raadsleden en de subcommissie. Er is veel kennis over 

financiën bij de ambtelijke organisatie. Zij zijn ook bereidwillig om raadsleden op te leiden en te 

ondersteunen bij de financiële systematiek. Er mag meer verbinding komen tussen raad en ambtelijke 

organisatie. Misschien kan er voor de subcommissie een inwerkprogramma komen (eventueel met 

uitleg op het stadskantoor). Organiseer eventueel ook technische briefings over de financiële 

systematiek per portefeuille/programma. 



Toegevoegde waarde subcommissie 

Het is belangrijk dat financiële onderwerpen begrijpelijk worden opgesteld, zodat ieder raadslid het 

kan vatten. Dit was ook een van de doelen voor het oprichten van de subcommissie. Dit doel wordt 

bereikt. Het is echter wel ondoenlijk om de stukken voor alle raadsleden begrijpelijk te maken. 

Daarom is het belangrijk dat er een commissie is die voor de raad scherp kijkt naar de financiën, zodat 

de raad erop kan vertrouwen dat als de subcommissie er naar gekeken heeft, dat het in orde is. 

Alle genoemde onderwerpen uit de verordening worden wel behandeld. Deze doelen zijn: 

o Opdrachtverlening aan de accountant 

o Bespreken van a-politieke onderwerpen 

o Het technische beoordelen van voorstellen van het college 

Er wordt vanuit de controlerende rol technisch besproken of de P&C- cyclus werkt (begroting t/m 

jaarrekening), kadernota’s besproken, aandachtspunten worden meegegeven en rapportages met 

voldoende diepgang behandeld. Deze doelen worden behaald en de behandeling in de subcommissie 

heeft een de-escalerende werking.  

Het kan een risico zijn dat alleen de leden van de subcommissie naar bepaalde onderwerpen/stukken 

kijken en dat andere raadsleden zelf minder kritisch zijn op de financiën. Het is belangrijk om alle 

raadsleden het belang van financiën op hun eigen portefeuille te laten inzien. Het heeft de voorkeur 

dat alle raadsleden op hun portefeuille inzicht hebben in de financiën. De subcommissie kan hier een 

aanjaagfunctie invullen. Bijvoorbeeld door het initiëren van technische briefings rond portefeuilles, 

zodat per portefeuille de kennis van de financiële systematiek wordt vergroot.  

Eventueel zouden onderwerpen ook breder opgehaald kunnen worden bij de raad. Hier kan de griffie 

ook een rol spelen. Ga ook opzoek naar vernieuwende onderwerpen die spelen. Haal ook meer 

onderwerpen op bij andere gemeenten. 

De subcommissie kan een meer kritische houding aannemen richting de ambtelijke organisatie en de 

accountant. Dit is wel lastig omdat een kritische beschouwing ook politiek kan worden. Met betrekking 

tot de accountant heeft de subcommissie vooral een opdrachtgevende rol. In de commissie 

Mens&Samenleving moet het politieke debat plaatsvinden over het accountantsverslag en de 

managementletter. Dit komt nog onvoldoende uit de verf. Het loskoppelen van de managementletter 

van de begrotingsbehandeling geeft meer ruimte om dit stuk te bespreken in de commissie 

Mens&Samenleving. Toch moet de kritische beschouwing verder gestimuleerd worden, met name in de 

commissie Mens&Samenleving. 

De subcommissie heeft een goede aanjaagfunctie vervuld rond het opzetten van de raadsaudits. 

 

Proces 

Er zijn verschillende beelden over de samenstelling van de subcommissie. Het is niet noodzakelijk dat 

alle fracties vertegenwoordigd zijn in de subcommissie als deze technisch naar voorstellen kijkt en op 

specifieke inhoudelijke onderwerpen ook de betreffende woordvoerders erbij haalt. In het 

groepsgesprek is aangegeven dat het niet direct wenselijk dat fractiemedewerkers lid kunnen zijn van 

de subcommissie (omdat fractiemedewerkers niet altijd een langdurig commitment hebben), al is het 



wel opvallend dat dit wel mogelijk is voor de commissie Mens&Samenleving en niet voor de 

subcommissie.  

Aangeven wordt dat de wethouder financiën niet aanwezig hoeft te zijn tijdens een vergadering van de 

subcommissie. Dit maakt de subcommissie mogelijk politiek en dat moet worden voorkomen. De 

wethouder vindt zelf ook dat hij geen rol heeft in de subcommissie en bij de financiële, technische 

voorbereiding van de behandeling van (P+C) stukken. 

Een vaste voorzitter voor de subcommissie is wenselijk. Dit is bij voorkeur wel een inhoudelijk zware 

voorzitter, iemand die de controlerende rol van de raad goed snapt. 

 

Het delegatieoverleg in de huidige vorm heeft geen grote toegevoegde waarde. Dit kan eventueel 

plenair in de subcommissie of op een lagere frequentie.  

 

De subcommissie zou eventueel vaker in de raadsperiode aan de raad kunnen vragen of het de juiste 

dingen doet. 

Het tijdstip op maandagavond 18.00u is geen erg prettig tijdstip. Het wordt aanbevolen te kijken naar 

een ander tijdstip. 

 

Het is niet wenselijk dat de vergaderingen van de subcommissie gestreamd worden. Momenteel 

worden onderwerpen vooral technisch behandeld en is er ook sprake van vrije ideeënwisseling met de 

ambtelijke organisatie. Dit zal met het streamen van de vergadering minder worden.  

 

  



Bijlage Proces en evaluatievragen 

Voorbereiding 

Via de volgende activiteiten is input opgehaald ter voorbereiding van het groepsgesprek met de leden 

van de subcommissie: 

- Een gesprek met de ambtelijke organisatie met medewerkers van Financiën, Bestuurs- en 

concernstaf en Team Audit etc.: Frank Halsema, Ed de Haan, Anja Eling 

- Een gesprek met de Rekenkamer. Dit gesprek is gevoerd met Gerth Molenaar. 

 

Schriftelijke input  

- Andere woordvoerders Financiën die geen lid zijn van de subcommissie zijn per mail gevraagd 

om een reactie. Dit zijn Sander van Waveren, Maarten van Ooijen en Eva van Esch. 

- De accountant is om een schriftelijke reactie. 

- De wethouder Financiën is per mail een reactie gegeven. 

Groepsgesprek 

Maandag 22 januari is een groepsgesprek met de raadsleden die lid zijn van de subcommissie 

Controle & Financiën gehouden.  

Onderwerpen van de evaluatie 

De inhoud van de evaluatie is in twee blokken te verdelen: proces en inhoud.  

1. Inhoud van de subcommissievergaderingen 

a. Wat ziet de subcommissie als haar taak? Wat is de ‘outcome’ van de subcommissie? 

b. Hoe nuttig is het werk dat de subcommissie doet? Wat is de toegevoegde waarde van 

de subcommissie? 

c. Zijn we tevreden over wat de subcommissie heeft bereikt de laatste jaren? 

d. Zijn er onderwerpen waar de subcommissie zich meer of minder op moet profileren? 

e. Hoe bewaak je als subcommissie dat de behandeling van de onderwerpen vooral 

technisch van aard is? 

 

2. Proces van het houden van de subcommissievergaderingen. Onder andere: 

a. Wat vinden we van het tijdstip van de subcommissie? 

b. Wat vinden we van de vergaderfrequentie van de subcommissie. 

c. Wat vinden we van het delegatieoverleg? Is het wenselijk om dit in een kleiner groepje 

te doen, of kan dit ook gewoon met alle raadsleden uit de subcommissie? 

d. Hoe loopt de ondersteuning van de subcommissie? 

e. Moet de subcommissie een commissie onder M&S zijn, of moet het een zelfstandige 

commissie naast M&S en S&R zijn. 

f. Moeten alle fracties niet een vertegenwoordiger hebben in de subcommissie? Mogen 

fractiemedewerkers het woord voeren? 

g. Willen we een vaste voorzitter, een roulerende of een technische voorzitter? 

 

Per blok zullen de volgende vragen worden gesteld: 

- Wat gaat goed? 

- Wat kan beter? 

- Wat zijn de tips voor de nieuwe subcommissie Controle & Financiën. 

 

 


